
  ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2023/12 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 31 d’agost de 2023 

Durada Des de les 9.00 fins a les 12.45 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per VICENTE ROIG TUR 

Secretària MARÍA DOMINGO GARCÍA

Interventor JUAN JOSÉ PRATS MARÍ

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

***5933** Araceli Colomar Costilla sí

***6013** Cristina Ribas Ribas sí

***5771** Esteban Marí Torres sí

***5145** Felicia Bocu Cus sí

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal sí

***4827** Josep Antoni Prats Serra sí

***4514** Josep Guasch Roig sí

***4111** Juan Cardona Tur sí

***5010** Maria Catalina Serra Sala sí

***5638** Maria Isabel Castellar Carayol sí

***5497** María José Ríos Mora sí

***4817** María Nieves Bonet Ribas sí
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***6616** María Presentación Ortiz Far sí

***4059** María Ángeles Marí Suñer sí

***5691** Mónica Fernández Campos sí

***5680** Pilar Ribas Torres sí

***6167** Raquel Ripoll Ramón sí

***4414** Vicente Juan Torres Ribas sí

***5530** Vicente Roig Tur sí

***5461** Vicent Ribas Marí sí

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas sí

ORDRE DEL DIA

A) Part resolutiva
1. Expedient 9082/2023. Modificació de la plantilla de personal de 2023.
2. Expedient 9157/2023. Designació de les festes locals per a l’any 2024.
3. Moció presentada per escrit pel PSOE per millorar l’oferta d’esbarjo per a la joventut i 

adolescència del municipi.
4. Moció presentada pel grup VOX en  què  sol·licita actuacions contra l’assetjament 

escolar en els centres educatius de Sant Josep.
5. Moció presentada pel grup VOX en relació amb les ajudes escolars.
6. Moció presentada per escrit pel grup ARA EIVISSA per a la investigació de les obres 

realitzades al carrer de la Murtra de la platja d’en Bossa.

B) Activitat de control
7. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia.
8. Moció de control presentada per escrit pel PSOE sobre el manteniment dels centres 

escolars municipals.

C) Precs i preguntes
9. Precs i preguntes.

Amb caràcter d’urgència el PSOE presenta una proposta de suport a les jugadores de la selecció  
espanyola de futbol i de rebuig contra el comportament inacceptable de Luis Rubiales, president de la 
Federació Espanyola de Futbol. La votació de la urgència es tracta en el punt 7 de la part resolutiva.

A la part B) activitat de control, punts 7 i 8 de l’ordre del dia, passen a ser els punts 8 i 9 de l’acta, com 
a conseqüència de la votació de la urgència, a la part resolutiva, de la proposta presentada. 

A la part C) Precs i preguntes, punt 9 de l’ordre del dia, passa a ser el punt 10 de l’acta.      
 

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president obri 
la sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.

 A) PART RESOLUTIVA 

 1. Expedient 9082/2023. Modificació de la plantilla de personal de 2023

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12, en contra: 1, abstencions: 8, absents: 0
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Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la  proposta  a  votació,  per  12  vots  a  favor  (10 del  PP i  2  de  VOX),  8 
abstencions (7 del PSOE i 1 d’UNIDES PODEM) i 1 vot en contra d’ARA EIVISSA, 
és  a  dir,  per  majoria  absoluta  del  nombre  legal  de  membres  de  la  corporació, 
s’ACORDA: 

1.  Modificar  la  plantilla  de  personal  de  l’Ajuntament  de  Sant  Josep, 
aprovada conjuntament  amb el  pressupost  municipal  per  a 2023 (BOIB núm. 
171, de 31/12/2022), en el sentit següent:   

a.  Amortitzar una plaça d’operari/ària de serveis múltiples, que es troba vacant 
per jubilació de l’anterior titular:
Denominació: OPERARI/ÀRIA DE SERVEIS MÚLTIPLES

Nombre de places: 1

Escala

Subescala

Grup/subgrup: A.P.

Naturalesa: laboral

Forma de provisió: concurs
b.  Crear una plaça de cap d’Àrea de Serveis del Territori, segons com es troba 
descrita i valorada a la relació de llocs de treball de l’Ajuntament:

Denominació: CAP D’ÀREA DE SERVEIS DEL TERRITORI

Nombre de places: 1

Escala: administració especial

Subescala: tècnica

Grup/subgrup: A2

Naturalesa: funcionarial

Forma de provisió: lliure designació
2. Publicar l’acord de modificació de la plantilla en el  Butlletí Oficial de les 

Illes Balears i, a més, de conformitat amb l’article 129.3 del Text refós de 
les disposicions vigents en  matèria  de  règim local,  aprovat  pel  Reial 
decret  legislatiu  781/1986,  de  18  d’abril,  comunicar  l’acord  a 
l’administració de l’Estat i  a la comunitat autònoma respectiva dins el 
termini de trenta dies des de l’aprovació. 

3. Sotmetre el present acord a informació pública per un termini de quinze 
dies mitjançant anunci en el  Butlletí Oficial de les Illes Balears. Durant 
aquest  termini  els  interessats  podran  examinar  l’expedient  i  presentar  les 
reclamacions  que  estimin  pertinents.  Transcorregut  aquest  termini,  si  no 
s’han presentat al·legacions, s’entendrà elevat a definitiu aquest acord 
d’aprovació inicial. 

4. Incloure la plaça de cap d’Àrea de Serveis del Territori a l’oferta pública 
d’ocupació de l’any 2023. 

En el  debat  hi  ha intervengut  l’alcalde,  del  PP; el  Sr.  Roselló,  del  PSOE; la  Sra. 
Colomar,  de VOX;  el  Sr.  Prats,  d’ARA EIVISSA;  i  la  Sra.  Fernández,  d’UNIDES 
PODEM.
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Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=1

 

2. Expedient 9157/2023. Designació de les festes locals per a l’any 2024

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Mitjançant escrit de la Conselleria d’Empresa, Ocupació i Energia, es dona trasllat de 
l’acord del Consell de Govern de l’aprovació del calendari de festes per a l’any 2024 
a l’àmbit de les Illes Balears.
 
El Ple de l’Ajuntament ha de designar, d’acord amb el que disposa l’art. 46 del Reial 
decret 2001/1983, de 28 de juliol, dos festes locals per a l’any 2023, que per tradició 
siguin pròpies del municipi.
 
Vist que l’assumpte ha estat dictaminat per la Comissió Informativa d’Acció Social.
 
Sotmesa la proposta a votació, per 21 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 2 de 
VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per unanimitat dels regidors 
de la corporació, s’ACORDA: 

 
1r.- Designar festes locals per a l’any 2024 els següents dies:
 
Parròquies de Sant Josep de sa Talaia, es Cubells i Sant Agustí des Vedrà.
 

—Dimarts, dia 19 de març, festivitat de Sant Josep.
—Dilluns, dia 5 d’agost, festivitat de Santa Maria.

 
Parròquies de Sant Jordi de ses Salines i Sant Francesc de s’Estany.
 

—Dimarts, dia 23 d’abril, festivitat de Sant Jordi. 
—Dilluns, dia 5 d’agost, festivitat de Santa Maria. 

 
2n.- Donar trasllat del present acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral 
del Govern de les Illes Balears.

Exposa la proposta el Sr. Alcalde, del PP; ha intervingut la Sra. Ribas Torres, del 
PSOE; i la Sra. Colomar, de VOX. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=2

 3. Moció presentada per escrit pel PSOE per millorar l’oferta d’esbarjo per a la 
joventut i adolescència del nostre municipi

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 9, en contra: 12, abstencions: 0, absents: 0

Vista  la  moció  presentada per  escrit  per  la  Sra.  Ribas  Torres,  del  PSOE,  que a 
continuació es transcriu:
“EXPOSICIÓ DELS MOTIUS
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Arrel del 12 d’agost, Dia Internacional de la Joventut, tenint en compte que el nostre municipi  
va ser declarada Ciutat amiga de la Infància i en forma part d’aquesta xarxa, i que el nostre 
Ajuntament té en marxa el I Pla Local de la Infància i l’Adolescència, que finalitza el 2024 i  
que és un instrument fonamental per a garantir els drets i benestar dels i les menors en el 
nostre municipi. Som conscients de la implicació i obligació que tenim amb els nostres infants 
i  adolescents  de  protegir-los,  garantint  el  compliment  dels  seus  drets  i  liderar  un procés 
continu en la implementació de polítiques que tinguin un impacte tangible en el seu benestar.  
A  més,  implica  compartir  la  visió  dels  nostres  infants  i  adolescents  per  ajudar  al  seu 
desenvolupament ple dins el nostre municipi, ja que el seu progrés és el progrés de tota la 
comunitat.

Al segon eix del estratègic del Pla: DRET A TENIR SERVEIS DE QUALITAT, OCI I TEMPS 
LLIURE I GAUDIR DE LA FAMÍLIA, aborda l’oci i el temps lliure com a element clau per al 
desenvolupament  integral  dels  i  les  adolescents.  Trobam  a  l’Article  31:  Els  infants  i 
adolescents tenen dret al descans, a l’esbarjo, al joc i a activitats recreatives pròpies de l’edat 
i  a  participar  lliurement  en  la  vida  cultural  i  en  les  arts.  Vinculada  a  l’ODS 11:  ciutats  i 
comunitats sostenibles.

L’adolescència  és  una  etapa  clau  en  el  desenvolupament  de  la  joventut,  en  la  qual 
s’estableixen les bases per a la seva vida adulta. És un moment en què necessiten espais i  
activitats d’oci i temps lliure que fomentin la seva integració social, el seu desenvolupament 
personal i la seva participació en la comunitat.

Les persones joves del municipi, a la diagnosi del Pla, varen manifestar la necessitat d’un 
major nombre d’activitats d’oci i  temps lliure que resultessin atractives. Així mateix, també 
varen expressar la seva frustració  en no poder fer activitats del seu interès o reunir-se amb el  
grup d’iguals. Recordar que, s’ha d’afegir que sortíem d’una pandèmia.

Els  actuals  Casals  del  nostre  municipi  no  responen  del  tot  a  les  seves  necessitats  de 
socialització. S’han de crear espais d’esbarjo i aconseguir que siguin un punt de referència 
per a la nostra joventut. 

Sant  Josep  de  sa  Talaia  ha  de  ser  un  motor  de  canvi  social  permanent  i  l’escenari 
imprescindible per millorar l’espai de convivència i els reptes que afrontam com a societat. És 
innegable que un dels majors desafiaments que tenim per davant és el d’assegurar un futur 
per a la joventut, dissenyant polítiques amb una visió integral i una implementació transversal  
en totes les àrees de l’acció de govern.  Per això, és necessari  que es desenvolupin i  es 
defineixin les mesures que el nostre jovent considera que s’han de reforçar, les que encara no 
s’han aplicat i que s’haurien de posar en marxa i d’entre d’elles hi ha tota la part d’oci que no  
està adaptada per aquesta franja d’edat, quedant exposats a un oci que no es adient per a 
persones que encara són menors d’edat.

Per tot  això,  i  tenint  en compte el  I  Pla  Local  per  a  la  infància  i  l’adolescència,  el  Grup  
Municipal Socialista del municipi de Sant Josep de Sa Talaia, presenta la següent

PROPOSTA D’ACORD

1.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a impulsar la creació d’un espai 
d’oci i temps lliure específic per a adolescents al municipi. Aquest espai haurà de comptar 
amb els recursos, equipaments i activitats necessàries per a la seva adequada funcionalitat.  
Recordar que a Sant Jordi ja es varen iniciar les gestions per aconseguir un terreny on poder 
realitzar-ho. Podria albergar espais multifuncionals, on realitzar activitats culturals o esportives 
a la tarda i esdeveniments o concerts amb DJ de la FP del nostre municipi, fins a les 24 hores 
els caps de setmana. 

2.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a promoure la participació dels i  
les adolescents en la presa de decisions sobre aquest espai d’oci i temps lliure. Es tracta de 
garantir que la seva veu sigui escoltada i tinguin un paper actiu en el desenvolupament de les 
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activitats i en la gestió de l’espai.

3.-  L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  es  compromet  a  establir  convenis  de 
col·laboració amb entitats representatives del sector de l’oci juvenil  i  d’oci  adult.  Aquestes 
entitats poden aportar  la seva experiència i  coneixements en la implementació d’activitats 
d’oci i temps lliure destinades a adolescents.

4.-  L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es comproment a promoure la formació del 
personal encarregat de l’atenció als i les adolescents en aquests espais d’oci, temps lliure i 
esbarjo. És fonamentat que aquest personal tingui les habilitats i coneixements necessaris per 
a proporcionar un servei de qualitat i adequat a les necessitat dels i les joves, sense caure en 
el tractament dels mateixos/es com a infants o com a adults.

Per tot l’anterior, el Grup Municipal PSOE de Sant Josep de Sa Talaia presenta i sol·licita al 
Ple del 31 d’agost de 2023, que es porti a terme part del segon eix estratègic del Pla Local de 
la Infància i l’Adolescència, en relació a l’oci i  temps lliure dels i les nostres adolescents.”

Sotmesa a votació la proposta que diu:
 
1.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a impulsar la creació d’un 
espai d’oci i temps lliure específic per a adolescents al municipi. Aquest espai haurà 
de comptar amb els recursos, equipaments i activitats necessàries per a l’adequada 
funcionalitat. S’ha de recordar que a Sant Jordi ja es varen iniciar les gestions per 
aconseguir un terreny on poder realitzar-ho. Podria albergar espais multifuncionals, 
on realitzar activitats culturals o esportives a la tarda i esdeveniments o concerts amb 
DJ de la FP del municipi, fins a les 24 hores els caps de setmana.

2.-  L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  es  compromet  a  promoure  la 
participació dels i les adolescents en la presa de decisions sobre aquest espai d’oci i 
temps lliure. Es tracta de garantir que la seua veu sigui escoltada i tenguin un paper 
actiu en el desenvolupament de les activitats i en la gestió de l’espai.

3.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a establir convenis de 
col·laboració  amb entitats  representatives  del  sector  de  l’oci  juvenil  i  d’oci  adult. 
Aquestes entitats  poden aportar  l’experiència  i  coneixements en la  implementació 
d’activitats d’oci i temps lliure destinades a adolescents.

4.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a promoure la formació 
del personal encarregat de l’atenció als i les adolescents en aquests espais d’oci, 
temps  lliure  i  esbarjo.  És  fonamentat  que  aquest  personal  tengui  les  habilitats  i 
coneixements necessaris per a proporcionar un servei de qualitat  i  adequat  a les 
necessitat dels i les joves, sense caure en el seu tractament com a infants o com a 
adults.
 
Es rebutja per 12 vots en contra (10 del PP i 2 de VOX) i 9 vots a favor (7 del PSOE, 
1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM).  

En el debat hi ha intervengut la Sra. Ortiz, del PSOE; el Sr. Ribas Vidal, del PP; la 
Sra. Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES 
PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=3
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4.  Moció  presentada  pel  grup  VOX  en  què  sol·licita  actuacions  contra 
l’assetjament escolar als centres educatius de Sant Josep

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12, en contra: 9, abstencions: 0, absents: 0

Vista la moció presentada per escrit per la regidora Sra. Colomar, de VOX, que a 
continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 
El acoso escolar o Bullying es una violenta realidad, latente durante décadas en nuestros 
centros educativos, que gracias a la labor de asociaciones y otras entidades está alcanzando 
actualmente la visibilidad necesaria. 

Miles de jóvenes en nuestro país sufren discriminación y violencia por parte de algunos de 
sus  compañeros  en  forma  de  un  maltrato  psicológico,  verbal  e  incluso  físico  que  puede 
prolongarse durante años y convertir el periodo escolar en un verdadero infierno. 

Las víctimas de esta tortura son niños y niñas que, en la actualidad, cumplen perfiles muy 
diversos,  siendo  cualquier  causa  objeto  de  acoso  por  aquellos  victimarios  causantes  del 
acoso, haciendo que las victimas sean marginadas y acosadas impidiéndoles disfrutar de su 
libertad e infancia. 

Esta violencia se produce muchas veces además con el silencio cómplice o la indiferencia de 
muchos de sus compañeros y muestra un evidente rebrote a raíz de la generalización de las 
redes sociales que han dado lugar a nuevas formas de acoso, que duran también en tiempo 
de las escuelas de verano. 

Las  consecuencias  son  conocidas  por  todos:  niños  y  especialmente  adolescentes  con 
auténtico  terror  por  acudir  al  colegio,  problemas  psicológicos  que  perdurarán  durante 
décadas, depresión y, lamentablemente, en algunos casos incluso el suicidio. 

Por todo ello, para garantizar la libertad de los niños y niñas y, sobre todo, para promover una  
convivencia real en las sociedades futuras, es necesario impedir que la semilla del acoso, el 
racismo o la homofobia crezcan entre los jóvenes de nuestra tierra. 

En el reciente acuerdo conjunto de PP y Vox de 110 puntos para el gobierno de las Islas  
Baleares nos dice en el punto 59, reforzaremos la inspección educativa para preservar la  
calidad de la enseñanza y la ausencia de intromisiones ideológicas acompañándole el punto 
60 que cita, aprobaremos un plan para dignificar la labor del docente y el respeto a su figura,  
clave en un modelo educativo eficaz y de calidad. 

Por todo ello, el Grupo Municipal de VOX Sant Josep de Sa Talaia, presenta la siguiente 
PROPUESTA DE ACUERDO 

1.- Promover acciones en contra del acoso escolar en nuestra localidad. 

2.- Colaborar en las acciones de concienciación en contra del acoso escolar realizadas por 
asociaciones y administraciones públicas. 

3.- Sumarse a las celebraciones y acciones del Día Internacional contra el acoso escolar, con 
el compromiso de trabajar ante esta lacra, durante los doce meses del año. 

4.- Instar al Gobierno de Baleares a intensificar su colaboración con las familias afectadas por 
el acoso escolar y con las asociaciones de este ámbito.”

Sotmesa la proposta a votació, per 12 vots a favor (10 del PP i 2 de VOX) i 9 vots en  
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contra (7 del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per majoria 
absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:
 
1.- Promoure accions en contra de l’assetjament escolar a la nostra localitat.

2.- Col·laborar en les accions de conscienciació en contra de l’assetjament escolar 
realitzades per associacions i administracions públiques.

3.- Sumar-se a les celebracions i accions del Dia Internacional contra l’Assetjament 
Escolar,  amb el  compromís  de treballar  davant  d’aquesta  xacra  durant  els  dotze 
mesos de l’any.

4.- Instar el  Govern de les Balears a intensificar  la col·laboració amb les famílies 
afectades per l’assetjament escolar i amb les associacions d’aquest àmbit.

En el debat hi ha intervengut la Sra. Colomar, de VOX; la Sra. Ríos, del PP; la Sra.  
Ortiz,  del  PSOE;  el  Sr.  Prats,  d’ARA  EIVISSA;  i  la  Sra.  Fernández,  d’UNIDES 
PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=4

 

5. Moció presentada pel grup VOX en relació amb les ajudes escolars

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12, en contra: 8, abstencions: 1, absents: 0

Vista la moció presentada per escrit per la Sra. Colomar, de VOX, que a continuació 
es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

La vuelta al curso escolar esta próxima y no todos los ciudadanos de este municipio están en 
igualdad de condiciones económicas para afrontar el reto de superar el mes de septiembre 
con facilidad, teniendo conocimiento por todos que con la vuelta al curso escolar los menores 
requieren de un gasto añadido para las familias, tanto en material escolar, siendo este un 
gasto importante, no olvidamos nunca que es necesidad básica, el gasto en ropa y calzado,  
comienza la etapa escolar en los niños. Durante esta etapa el crecimiento y desarrollo físico, 
mental  y  social  continúa  avanzando.  A  partir  de  aquí,  los  niños  requieren  de  ciertas 
necesidades, las cuales deben ser satisfechas para lograr el bienestar de estos. 

Por parte de este consistorio, se están ofreciendo diferentes ayudas, subvenciones o becas, 
para compra de material  tecnológico necesario para los estudiantes,  becas para alumnos 
cursando fuera, becas de comedor, pero a su vez, vemos más publicidad en ideológica de 
género que de esta característica. 

Sin embargo, en estas ayudas no se incluye el resto de material que los alumnos necesitan  
para las clases de las distintas asignaturas, como puede ser el chándal, calzado deportivo, 
instrumentos musicales, libretas, estuches de pinturas, rotuladores, material de plástica, lo 
que para muchas familias supone un importante esfuerzo poder encajarlo en su presupuesto 
y para otras incluso es un gasto inasumible. 

El desconocimiento de la existencia de las cosas, puede provocar que las mismas caigan en C
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el olvido o por el contrario solo esté al alcance de aquellos que lo tienen cerca. 

Además está la opción para este ayuntamiento, el que estas ayudas se materialicen en la 
concesión  de  una  especie  de  cheque  para  canjearse  en  comercios  del  municipio,  esto 
incentivaría las compras en establecimientos locales. 

Propuesta de acuerdos: 

1.- El Pleno del Ayuntamiento de Sant Josep De Sa Talaia insta al equipo de gobierno, a dar  
mayor publicidad y comunicación en relación a las ayudas existentes para escolares, como 
que se proceda al estudio económico de hasta que cantidad se podría llegar para ampliar las 
campañas de ayudas a escolares, fomento a la excelencia y de la cultura del esfuerzo en el 
estudio con el fin de que todos sin excepción los estudiantes, residentes en nuestro municipio  
estén en igualdad de oportunidades.”

Sotmesa la proposta a votació, per 12 vots a favor (10 del PP i 2 de VOX), 8 vots en 
contra (7 del PSOE i 1 d’ARA EIVISSA) i 1 abstenció d’UNIDES PODEM, és a dir, 
per majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta l’equip de govern a donar 
major publicitat i comunicació en relació amb els ajuts existents per a escolars, com 
que es procedeixi a l’estudi econòmic de fins a quina quantitat es podria arribar per 
ampliar les campanyes d’ajuts a escolars, foment a l’excel·lència i de la cultura de 
l’esforç en l’estudi  per  tal  que tothom sense excepció,  els  estudiants residents al 
municipi estiguin en igualtat d’oportunitats.

En el debat hi ha intervengut la Sra. Colomar, de VOX; la Sra. Ríos, del PP; la Sra.  
Ribas Ribas, del PSOE; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES 
PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=5

A les 10.50 es fa un descans de 10 minuts i es reprèn la sessió a les 11.00 hores.

 

6. Moció presentada per escrit pel grup ARA EIVISSA per a la investigació de 
les obres realitzades en el carrer de la Murtra de la platja d’en Bossa

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la moció presentada per escrit  pel Sr.  Prats, regidor d’ARA EIVISSA, que a 
continuació es transcriu:

“Exposició de motius 

El carrer Murtra és l’artèria vial principal del barri turístic i residencial de Platja d’en Bossa, al  
poble de Sant Jordi de ses Salines. El fets de confluir-hi les avingudes provinents de la Ciutat 
d’Eivissa i del centre urbà de Sant Jordi, que el seu traçat sigui l’únic possible i el més proper  
paral·lel a la línia de costa o que en ell es concentrin moltes de les activitats comercials del 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

2A
ZX

XY
47

W
TC

M
5F

FZ
77

S3
W

AE
G

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

an
tjo

se
p.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 9

 d
e 

13
 

http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=5


barri el converteixen en l’aparador del nostre municipi en una de les nostres zones turístiques 
més importants. 

La imatge que presenta aquest carrer és, per tant, molt important. Per això té una certa lògica 
que en els darrers 10 anys les inversions públiques que s’han realitzat per a millorar el seu 
aspecte, i també les infraestructures que passen per ell, tan en superfície com soterrades, 
hagin estat molt importants. 

És evident que aquestes inversions han servit, en la majoria de casos, per a millorar la imatge  
externa  del  carrer,  amb voreres  més amples,  millor  enllumenat,  mobiliari  urbà,  etc.  Però 
també  és  evident  que  el  principal  problema  d’aquest  carrer  continua  sense  solució:  les 
reiterades inundacions que es produeixen cada vegada que hi ha precipitacions que no cal  
que siguin de molta intensitat. La nit del 3 al 4 d’agost passats es tornà a produir un episodi  
d’aquestes característiques:  tot  i  que la  pluja sembla que no va superar els  50 litres per 
metres quadrat en aquell sector, ens tornàrem a trobar amb inundacions de baixos i imatges 
poc gratificants que es reproduïren per mitjans de comunicació i xarxes socials; fa por pensar 
el què pot ocórrer el dia que es produeixin precipitacions de gran intensitat de més de 100 
litres  per  metre  quadrat  en poques hores,  com ocorre  en el  nostre  clima amb una certa 
freqüència, tot i que sense regularitat. 

Aquest episodi seria un més si no fos perquè s’ha produït justament unes setmanes després 
de l’acabament d’unes grans obres que han durant molts mesos, amb les molèsties que això 
ha comportat, que han suposat una gran inversió de diners i que tenien com a un dels seus 
objectius  acabar  amb aquest  problema de  les  inundacions,  de  l’evacuació  de  les  aigües 
pluvials. De fet, el passat mes de març de 2023 s’aprovà una modificació de crèdit de prop de 
400.000 euros per a aquest projecte que, en teoria, anaven destinats a solucionar aquesta 
problemàtica. 

Per tant, ens trobam amb una inversió molt important feta per a resoldre un problema que no 
s’ha resolt. Ens sembla evident, per tant, que o bé el projecte ha estat mal planificat o bé que  
ha  estat  mal  executat.  I  pensam  que  les  administracions  públiques  no  poden  realitzar 
inversions  tan  elevades  sense  obtenir  els  resultats  esperats  i  no  fer  res  al  respecte  per 
esbrinar què ha passat. 

Per tot això, proposam al ple l’adopció dels següents acords: 

1.  L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  iniciarà  d’immediat  la  revisió  dels  projectes 
realitzats els darrers 10 anys que afecten al carrer Murtra i els confrontarà amb la situació real 
de les infraestructures de la zona per tal d’esbrinar els motius concrets de la falta de solució a 
l’evacuació dels pluvials d’aquest carrer. 

2.  Amb les  resultats  de  les  investigacions  que es  realitzin,  i  si  d’ells  se’n  deriven  errors 
manifestos de planificació i/o execució dels projectes realitzats els darrers anys, l’Ajuntament 
de Sant Josep de sa Talaia iniciarà els tràmits per a exigir les responsabilitats patrimonials 
que se’n puguin derivar.”

Sotmesa la proposta a votació, per 21 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 2 de 
VOX,  1  d’ARA  EIVISSA  i  1  d’UNIDES  PODEM),  és  a  dir,  per  unanimitat  dels 
membres de la corporació, s’ACORDA:
 
1. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia iniciarà immediatament la revisió dels 
projectes  realitzats  els  darrers  10  anys  que  afecten  el  carrer  de  la  Murtra  i  els 
confrontarà amb la situació real de les infraestructures de la zona per tal d’esbrinar 
els motius concrets de la falta de solució a l’evacuació dels pluvials d’aquest carrer.

2.  Amb els resultats de les investigacions que es realitzin,  i  si  d’ells  se’n deriven 
errors  manifestos  de planificació  i/o  execució  dels  projectes  realitzats  els  darrers 
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anys,  l’Ajuntament  de Sant  Josep  de  sa  Talaia  iniciarà  els  tràmits  per  exigir  les 
responsabilitats patrimonials que se’n puguin derivar.

En el debat hi ha intervengut el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; el Sr. Torres, del PP; el Sr. 
Roselló, del PSOE; la Sra. Ripoll, de VOX; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=6

  

7. DECLARACIÓ D’URGÈNCIA per tractar la proposta presentada per escrit pel 
PSOE, de suport a les jugadores de la selecció espanyola de futbol i de rebuig 
contra  el  comportament  inacceptable  de  Luis  Rubiales,  president  de  la 
Federació Espanyola de Futbol

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 9, en contra: 12, abstencions: 0, absents: 0

El PSOE presenta per escrit una declaració institucional de suport a les jugadores de 
la selecció espanyola de futbol i de rebuig contra el comportament inacceptable de 
Luis Rubiales, president de la Federació Espanyola de Futbol, per tal de poder ser 
aprovada per la totalitat  dels grups municipals i,  si  no és el  cas, per ser tractada 
d’urgència com a proposta d’acord en aquest Ple. 

Sotmesa la declaració d’urgència a votació, per 12 vots en contra (10 del PP i 2 de 
VOX) i 9 vots a favor (7 del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, 
per majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, no s’aprova la 
urgència per tractar l’assumpte en aquest Ple.  

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=7

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

8. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions  emesos per  l’alcalde  i  regidors  delegats.  A més es dona compte del 
Decret 2023-3172 de nomenament de representants a la Junta Rectora de l’Escola 
de Turisme del Consell d’Eivissa. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=8

 

9. Moció de control presentada per escrit pel PSOE sobre el manteniment dels 
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centres escolars municipals

La  Sra.  Ribas  Torres,  del  PSOE,  presenta  per  escrit  la  moció  de  control  que  a 
continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

En el Plenari celebrat al mes de juliol, el nostre grup municipal va demanar en quin 
estat es trobaven les feines de manteniment de les escoles municipals,  per tal de 
rebre el nou curs escolar en les millors condicions.

La resposta del Sr. Alcalde va ser que presentéssim la pregunta per escrit, ja que era 
una resposta molt extensa. Per la qual cosa, presentam la següent moció de control 
al  Plenari  del  mes d’agost,  ja  que només falten dos setmanes per  iniciar  el  curs 
escolar.

PREGUNTES:
1. Quines són les actuacions que s’han portat a terme o que s’estan realitzant en 

aquests moments per tal de posar els edificis escolars a punt per a l’inici del 
curs vigent?

2. Quin és el pressupost que s’ha destinat a cada escola? 
3. Quants de contractes menors s’han signat per a realitzar aquestes tasques i 

on s’han publicat? Ja que a la Plataforma de Contractació de l’Estat, no n’hem 
vist  cap  de  publicat  a  dia  20  d’agost,  no  sabem  quines  feines  s’han 
encomanat, a qui i per quina quantitat.

4. Quedarà alguna  feina pendent  abans d’iniciar  el  curs  escolar?  En cas de 
resposta afirmativa, quina i per quin motiu?”

En el debat hi ha intervengut el Sr. Guasch, del PSOE, i el Sr. Torres, del PP. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20230831&punto=9

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

10. Precs i preguntes

En primer lloc es dona contestació a les preguntes pendents de contestar del Ple 
anterior.

Els següents regidors varen formular preguntes i precs de forma verbal:

La Sra. Ribas Torres, la Sra. Ortiz, el Sr. Roselló, la Sra. Ribas Ribas; el Sr. Guasch, 
el Sr. Ribas Marí i la Sra. Marí, del PSOE; la Sra. Colomar i la Sra. Ripoll, de VOX; el 
Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.  

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
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I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta 
acta, com a secretària en don fe i firm juntament amb l’alcalde. 

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, 
que queda incorporada a aquest document, en el qual figuren totes les deliberacions i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera 
que garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la 
secretària general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

DILIGÈNCIA.-  per fer constar que aquesta acta es va aprovar pel Ple d’aquest Ajuntament 
en la sessió ordinària feta  el 28 de setembre de 2023.  

 

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT 
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